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България е в топ 3 по
финансово -

икономическа
стабилност в ЕС

17 Май 2020г.

"Никой друг нямаше да може да
направи  Балкански  поток."  Това
каза пред журналисти премиерът
Бойко Борисов при инспекция на
строежа  на  интерконектора
България-Гърция  заедно  с
министъра  на  енергетиката
Теменужка Петкова.

Борисов  посочи,  че  ЕС,  САЩ,
Русия  и  Турция  са  доволни  по
линия  на  изграждането  на
Балкански  поток  и  гръцката
връзка  за  втечнен  газ.  "Това  се
дължи само на нас", каза Борисов.
Подчерта,  че  коронавирус
пандемията  е  забавила  малко
строежа  на  интерконтектора  с
Гърция,  но работата се  наваксва,
като  отбеляза,  че  строежът  на
Балкански поток върви по-бързо.

Мнението  на  премиера  е,  че
България  в  момента  е  в  най-
доброто  разположение  в
газоразпределението  в  региона.
Никога не сме стояли по-добре на
газовата  карта  на  Европа,
коментира Теменужка Петкова и
добави,  че  са  спазени  всички
европейски  изисквания  и
правила.

"Детските  градини  се  надявам
следващата  седмица  да  ги
отворим"  -  каза  Борисов  и
коментира  -  "Имате  рядък  шанс
да ви управляваме с моите колеги,

защото  ако  ви  управляваше
колегата  Радев,  той  щеше  да
постъпки  както  постъпиха
Путин, Борис Джонсън, щяха да
измрат  хора."

Обобщи,  че  България  е  успяла
навреме  и  бързо  да  реагира,  а
финансово-икономически  е  в
първата  тройка  на  ЕС.

По  отношение  на  идеята  на
Министерството  на  финансите
да  бъде  създадена  Държавна
петролна  компания разясни,  че
според  него  при  състояние  на
война всеки търси държавата. В
този  контекст  такава  държавна
компания  ще  бъде  инструмент
за защита на населението и ще
попречи  при  криза  да  се
направи  дъмпинг  на  горивата.
Информира,  че  се  очаква  в
началото  на  седмицата  да  бъде
внесен  законопроект,  а  цената
на  горивата  ще  се  определя  от
пазара. 

                       # # #

Бойко Борисов: "Няма
да ме вкарате в тази
игра, че някой си е

позволил да ми
джиросва акции!"

17 Май 2020г.

Премиерът  на  България  Бойко
Борисов  коментира  пред
журналисти  ситуацията  с
джиросаните  му  акции  от
собственика  на  Левски  Георги
Попов.

Борисов  смята,  че  действията  на
собственика  на  Попов  и  на
спонсора  на  "сините"  Васил
Божков е подигравка с клуба.

"Дядо  ми  знаете  ли  какво
казваше: "Насила може да вземеш
от човек, насила не можеш да му
дадеш".  Това  беше  подигравка,
защото  е  ясна  целта,  по  какъв
начин  и  защо.  На  кой  да  ги
прехвърлям  (акциите)?  Как  така
без  да  ме  питате?  Като  го
позволява  закона,  аз  мога  да
кажа,  че  вие  сте  просто  едни
негодници  и  не  искам  дори  да
чувам  за  вас.  Не  са  на  мое  име
(акциите  -  бел.ред.).  Нито  знам
кой  какво  подписва,  нито  какво
подписва  някъде,  нито  съм  дал
съгласие,  нито  някой  ме  е
информирал.  Ако  така  казва
законът,  не съм юрист, но това е
направено  умишлено,  за  да  не
стане.  Затова  почитателите  на
Левски да търсят този, който го е
направил.  Няма  да  ме  вкарате  в
тази игра, че някой си е позволил
да ми джиросва акции. Утре всяка
фирма в ликвидация може да ми
джироса  на  мене.  Няма  да
участвам  в  това",  коментира
Борисов  при  инспекцията  на
строежа  на  газовия
интерконектор с Гърция.

"Няма на Божков ТВ да се хвана
на въпроса. Акциите не са в мен.
Сашо Диков ги разнася им София.
Нито  искам  да  получавам,  нито
съм дал съгласие,  нито  искам да
ви давам възможност отново да се
упражнявате  на  мой  гръб.  Не
желая, нямам отношение и няма
да  го  направя.  Няма  никакъв
казус. Ако вие не съзнавате какво
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е направено и каква е целта, си е
за  ваша  сметка.  Няма  полезен
ход.  Подиграха  се  с  Левски,  ако
искат да ги прехвърлят, на който
искат.  Аз  няма  да  участвам  в
това", допълни Борисов.

"По никакъв начин не искам да се
замесвам  с  тази  тема.  Има
повдигнати  обвинения.  Божков
беше  като  всички  бизнесмени  в
България, с който сме се чували,
срещали  в  различни  съвети  и
формати.  Когато  неговите
съдружници, в неговата къщичка,
изнесоха информация и всичките
тези последствия, задействани от
МВР  и  прокуратурата  дела,  се
стигна до този казус. Никой преди
това не го е третирал по различно
от  всички  останали",  каза  още
той.

                          # # #

Турция ще пропуска за
лечение български

граждани свободно и без
карантина

17 Май 2020г.

Турция  ще  пропуска  от  20  май
2020  г.  свободно  всички
български  граждани,  нуждаещи
се от лечение в турски болници, с
до двама придружители без те да
бъдат  поставяни  под  14-дневна
карантина.  За  това  бяхме
уведомени от Министерството на
външните  работи  на  Турция  с
нота,  изпратена  до  посолството
ни в Анкара.

Така,  след  решение  на  турското
Министерство  на  здра-

веопазването,  отпада  необхо-
димостта  от  индивидуално
искане  за  разрешение  по
дипломатически  път  за  всеки
един  случай  на  лечение  в
Турция.

Пациенти  в  Турция  ще  бъдат
приемани  в  областта  на
ортопедията и травматологията,
общата  хирургия,  сърдеч-
носъдовата  хирургия,  хирур-
гическата  онкология,  медицин-
ската  онкология,  лъчевата
онкология,  неврохирургията  и
трансплантацията  на  органи  и
трансплантацията  на  костен
мозък.

Гражданите, които се нуждаят от
лечение,  ще бъдат допускани по
въздух през летищата Истанбул
и Анкара Есенбоа. По суша те ще
могат  да  влизат  през  България
от  ГКПП  „Капитан-Андреево-
Капъкуле“ и през Грузия - през
ГКПП „Сарп“.

При  влизане  в  Турция  на
граничните  пунктове  на
пациентите  и  техните  придру-
жители  ще  се  извършват  PCR
тестове  за  Covid-19  срещу
заплащане  или  ще  се  вземат
проби за PCR тест.

Болниците,  в  които  пациентите
и  техните  придружители  ще
бъдат приемани, трябва да имат
издаден  от  турското  здравно
министерство  международен
лиценз  за  разрешение  за
здравен  туризъм,  да  бъдат
оборудвани  с  компютърна
томография  и  магнитен  резо-
нанс.

В  лиценза  и  сертификата  за
дейност  трябва  да  фигурират
следните  специалности:  гръдни
заболявания,  вътрешни  болести,
детско  здраве  и  детски  болести,
инфекциозни болести и клинична
микробиология.  Лечебните
заведения  трябва  да  имат
отделение  за  реанимация  за
възрастни  трета  фаза.  За
пациентите,  идващи  от  чужбина
по  линия  на  международния
здравен  туризъм,  в  болницата
трябва  да  има  обособено
помещение  на  отделен етаж или
коридор, така че да няма контакт
с  други  пациенти  или
придружаващи лица.   

Пациентите,  които  ще  бъдат
приемани, ще бъдат регистрирани
в  системата  за  проследяване  на
пациенти  на  компанията
„Международни  здравни  услуги“
към  турското  здравно
министерство  (USHAŞ)  и  след
предварително  одобрение  ще
бъдат  изпращани  писмени
разрешения до съответните звена.
Информацията  и  документите,
поискани  за  предварително
одобрение, ще бъдат публикувани
от USHAŞ.

Облекченията  за  приемане  на
граждани  за  лечение  в  Турция
освен  за  български  граждани,
важат  и  за  граждани  на
Република  Северна  Македония,
Сърбия,  Босна  и  Херцеговина,
Косово, Албания и Румъния.

                        # # #

11-17 май 2020 г.                                    The News BG Reporter | Нюз БГ Репортер                                                  стр. 2

http://Www.newsbgreporter.com/


             www.newsbgreporter.com                       ОНЛАЙН ВЕСТНИК                       Дата: 11-17  май 2020 г.       

100 000 лева заделя
Музикаутор за свои

уязвими членове, ще се
дава еднократен грант

от 250 лв.

16 Май 2020г.

Музикаутор  стартира  специална
сесия на Социалния фонд, с която
ще отпусне  целево  100  000  лева
на  най-уязвимите  групи  от
членовете  на  сдружението.  Това
реши  Управителният  съвет  на
Музикаутор  на  свое  заседание
вчера, 15 май.

В Музикаутор членуват над 3000
български  автори  на  музика,
текст,  преработки  и
аранжименти.  Голямата  част  от
тях  са  професионални  творци  –
самоосигуряващи  се  лица  на
свободна практика.

Извънредната  пандемична
ситуация,  предизвиканата  от
COVID-19, ограничи драстично, а
в много случаи блокира дейността
на творците. Прогнозата е, че това
ще  се  отрази  на  бъдещите  им
приходи,  тъй  като  в  момента
страдат  редица  сектори  в
икономиката,  от  които
Музикаутор  събира  авторски
възнаграждения  за  музиката  –
радио и телевизионна, концертна
дейност,  кина,  театри,  хотели,
ресторанти и т.н.

Членовете на сдружението, които
изпитват  най-големи
затруднения,  ще  получат
еднократен  грант  от  250  лв.
Заявлението,  с  което  могат  да

поискат  помощ,  ще  бъде
публикувано  на  сайта  на
Музикаутор  www.musicautor.org
в понеделник, а сесията ще бъде
активна  до  7  юни  2020  г.
Помощта  е  ограничена  и
представлява  свръхусилие  за
Музикаутор,  с  което
организацията  цели  да
подпомогне  членове  на
сдружението, които се намират в
най-трудно положение.

През  годините  Музикаутор  се
стреми  да  създаде  благотворна
среда  за  развитие  на
българските  автори.  Един  от
начините това да се случи е чрез
въвеждане  на  квота  от  1/3  за
българска  музика  в  медиите.
Музикаутор инициира кампания
в  началото  на  тази  година  за
законова  промяна,  която  беше
подкрепена от хиляди автори и
музиканти,  както  и  творчески
организации  и  съюзи,  а
предложението  беше  внесено  в
парламента от ВМРО.

В  момента  излъчването  на
българска музика в ефир е едва
около  20%.  Респективно  такъв
процент  от  възнагражденията
отива при българските творци, а
80%  излизат  от  България,  като
се  разпределят  към  чужди
автори.  Според  Музикаутор  в
настоящата ситуация е повече от
наложително по-голяма част от
тези  средства  да  останат  в
българската  икономика  и  да
захранят родните автори.

За  да  могат  творческите
индустрии  да  се  регенерират
сами  в  ситуации  като

настоящата,  са  и  много  от
политиките, за които Музикаутор
работи  през  годините.  Това  са
солидна  законова  база  и
справедливо  правосъдие,
подобряване  на  контрола  при
използването  на  обекти  на
интелектуалната  собственост,
действащ  механизъм  за
компенсации  на  авторите  от
копиране на техни произведения
върху празни носители и други. 

Творците  винаги  намират  своите
пътища  към  хората  и  създават
атмосфера  на  съпричастност,
позитивизъм,  пример  и  воля  за
преодоляване  на  трудностите.
Затова  днес  е  наш  дълг  да  ги
подпомогнем.

СТОЛИЧНА ОБЩИНА
ИСКА УЛИЦА

"СЪБОРНА" ДА СТАНЕ
ПЕШЕХОДНА ЗОНА.
РЕАЛИЗАЦИЯТА НА
ИДЕЯТА ЗАПОЧВА

ПРЕЗ ЛЯТОТО

16 Май 2020г.

Кметството  на  столицата  има
намерение  да  преобразува  улица
"Съборна"  в  пешеходна  зона.
Предложението идва от Главният
архитект  -  Здравко  Здравков,
подкрепен  от  заместник  -  кмета
по  транспорта  Кръстев,
общинския  съветни  Бонев  и
районния  кмет  на  "Средец" 
Трайков. 

Според идеята ще бъде забранено
преминаването на МПС и ще бъде
премахната  синята  зона  в
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участъка  от  площад  "Света
Неделя" до улица "Цар Калоян" и
от  "Леге"  до  "Княз  Александър
Първи".

Ще  бъдат  поставени  кашпи  с
цветя  и  пейки,  а  така  също  ще
бъдат освежени с боя и уличните
стълбове.  Всички  усилия  са
подчинени  на  акцента  да  бъде
подобрена градската среда. 

"Най-добрата част от града, която
може да се превърне в истинската
търговска  улица  в  момента  е
затисната  с  толкова  много
паркирали  автомобили.  Когато
върнем града обратно  на  хората,
средата ще стане много по-добра с
нови  места  за  сядане",  посочи
Главният архитект  на столицата. 

Проектът  е  възложен  на
общинското  предприятие
"Софияпроект". 

Желанието на общинарите е да се
подобри пешеходното движение и
велосипедния спорт. 

Според  общинския  съветник
Борис  Бонев  "Съборна"  ще  се
отвори за пешеходци, за градски
и  културен  живот,  както  и  за
възможността удобно и безопасно
пешеходците  да  разглеждат
всички  исторически
забележителности наоколо. 

Така  ще  бъдем  в  резонанс  със
световната  тенденция  за
осигуряване  на  повече  публични
места за гражданит, за да може да
се  присъства  на  открито  и
същевременно  да  се  спазва
социалната  дистанция  от  над

метър и половина. 

Очаква  се  проектът  за  улица
"Съборна" да бъде публикуван в
интернет и да бъде даден десет
дневен  срок  за  коментари  по
него,  след  това  трябва  да  бъде
одобрен от Столичния общински
съвет. 

По  план  на  Главния  архитект
очаква  старта  на  реализацията
ще  започне  преди  началото  на
лятото.

МИНИСТЕРСТВО НА
ФИНАНСИТЕ

ПРЕДЛАГА
СЪЗДАВАНЕТО НА

ДЪРЖАВНА
ПЕТРОЛНА

КОМПАНИЯ

15 Май 2020г.

Министерството  на  финансите
предлага  създаването  на
държавно  предприятие
„Държавна петролна компания“
към министъра на икономиката,
която  да  изпълнява  всички
функции  на  държавния  резерв
за  съхранение  и  обновяване  на
резервите  на  петролни
енергийни продукти. Така ще се
оптимизира  управлението  на
задължителните резерви и ще се
гарантира  постигането  им  и
устойчивото  им  поддържане  в
изпълнение на изискванията на
европейското законодателство.

С  оглед  подобряване  на
конкуренцията  на  пазара  и
осигуряване  на  максимално

ниски  цени  за  гражданите  и
бизнеса,  като  допълнителна
дейност,  компанията  ще  изгради
в  следващата  една  година
бензиностанции  на  територията
на  цялата  страна  в  населените
места  и  на  основните  пътни
артерии.  Бензиностанциите  на
държавната  компания  ще
осигуряват  възможност  за
зареждане и на електромобили, в
контекста  на  стратегията  за
нисковъглеродна  икономика  и
опазване на околната среда.

С цел гарантиране на максимална
конкуренция на пазара на горива,
лицензираните  складодържатели
няма  да  могат  да  отказват
съхранението на горива на други
вложители.  Предвижда  се  и
държавната  компания  да
разполага  със  складови  бази,  в
които  да  се  съхраняват  горива  и
на други вложители.

Министър-
председателят Борисов
разпореди организация

за отварянето на
големите търговски

обекти тип мол

15 Май 2020г.
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Министър-председателят  Бойко
Борисов  разговаря  с
представители  на  големи
търговски  обекти  тип  мол  и  на
Българската  ритейл  асоциация.
След  срещата,  на  която
присъстваха също министърът на
здравеопазването Кирил Ананиев,
министърът  на  икономиката
Емил  Караниколов  и
председателят  на  Националния
оперативен  щаб  ген.  Венцислав
Мутафчийски,  премиерът
Борисов  разпореди  организация
за  отварянето  на  търговските
обекти от понеделник. Заповедта
ще  бъде  издадена  от  здравния
министър по-късно днес.

„С  колегите  от  икономиката,
здравеопазването  и  щаба
последните 2 седмици работим по
темата с много дискусия, с много
медицински  аргументи  и  се
надяваме  да  отработваме
въпросите един по един. В много
от държавите в момента се говори
за  разхлабване  на  мерките,  а  в
България  някои  от  търговските
обекти въобще не бяха спирани“,
посочи  премиерът  Бойко
Борисов. 

По  време  на  срещата  детайлно
бяха  разискани  условията,  при
които  да  бъде  възобновена
дейността  на  моловете  предвид
борбата  с  разпространението  на
COVID-19 у нас. Бе изтъкнат също
приносът  на  бранша  за
българската  икономика,  което
налага  въпроса  за  рестартиране
на дейността му.

Премиерът Борисов отбеляза още,

че е задължително да продължи
да  се  спазва  балансът  между
постепенното възстановяване на
нормалния икономически живот
и  осъществяването  на
противоепидемичните  мерки  с
цел  максимална  защита  на
здравето  на  българските
граждани.

Председателят на ЕК
Фон дер Лайен:

"Всички средства за
възстановяване ще
бъдат предоставени
чрез програмите на

ЕС! "

15 Май 2020г.

"Единственият автентичен текст е
този  на  произнесената  реч.През
последните  70  години  след
Декларацията на Шуман кризите
и  предизвикателствата  не  са
непознати  за  Европа.  В  много
отношения  мотото  на  Европа
винаги е било не само „Единство в
многообразието“,  но и „Единство
в трудни моменти“. И днес, в тези
трудни  моменти  и  в  отговор  на
настоящата  криза  Европа  повече
от всякога се нуждае от единство,
решителност  и  амбиция".  Това
каза  председателят  на
Европейската  комисия  -  г-жа
Урсула  Фон  дер  Лайен  пред
членовете  на  Европейския
парламент. 

Тя  обяви,  че  ЕК  работи  върху
амбициозен план, който трбява да
стъпи върху бюджета на ЕС и да
генерира 1 трилион евро, които да
бъдат фокусирани за подпомагане
на  икономиките  на  държавите  -
членки. Очаква се документът да
бъде  официално  представен  със
закъснение - в края на месец май.
Все  още  остава  неразрешен  и
неизгладен  конфликтът  по  оста
север  -  юг  в  контекста  на
настояването  за  пестене  на  пари
от  по-заможните  страни-членки,
които настояват да не се наливат
пари в по-бедните партньори в ЕК
от  южната  част  на  Стария
континент.

Комисията работи по амбициозен
план  за  възстановяването  на
Европа,  който  трябва  да  бъде
гласуван  в  Европейския
парламент. 

Ето  какво  каза  Урсула  фон  дер
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Лайен,  представяйки  основните
характеристика  на  плана  за
възстановяване:

"Уважаеми  членове  на
Парламента, Всички знаем защо е
необходимо да действаме. И през
последните  седмици  често  ме
чувахте  да  говоря  за  това  какво
трябва  да  направи  Европа.  Днес
искам да говоря за това как да го
направим. Искам да ви представя
архитектурата  и  основните
характеристики  на  амбициозния
план за възстановяване за Европа,
върху който работим.  Но за тази
цел  трябва  най-напред  да
разберем добре същността на тази
много  специфична  криза.

И  преди  сме  имали  моменти  на
забавяне  на  икономиката,  но
никога  преди  не  сме  били
свидетели  на  спиране  на
икономиката,  както  през
последните  три  месеца.  Нашите
икономики  са  в  режим  на
изчакване.  Веригите  на  доставки
бяха  прекъснати,  а  търсенето  се
срина.  А  истината  е,  че  скоро
няма  да  се  върнем  просто  към
нормалното  положение.  Нашите
икономики  и  общества  ще  се
отворят  бавно,  предпазливо  и
постепенно. Докато училищата са
затворени, повечето родители ще
трябва  да  продължат  да  работят
вкъщи.  И  докато  мерките  за
социално  дистанциране  с  право
остават в сила, предприятията ще
трябва да преосмислят своя начин
на  работа  и  работното  място.  С
други  думи:  Ще  се  възстановим,
но  това  ще  отнеме  време.

На второ място: Вирусът е един и

същ  във  всички  държави
членки,  но  капацитетът  да  се
реагира  и  да  се  поеме
сътресението е  много различен.
Например страните и регионите
с икономики, които се основават
на преки услуги за клиентите —
като  например  в  туризма  и
културния сектор — претърпяха
много  повече  вреди.  Не  бива
също  да  забравяме,  че  тези,
които  първи  бяха  засегнати  от
вируса,  често  бяха  засегнати
най-тежко.  Болезненият  опит  и
пълната прозрачност на Италия
и  Испания  в  борбата  с
пандемията  -  помогнаха  на
другите да се подготвят за удара.

На  трето  място:  Всяка  държава
членка подпомогна работниците
и дружествата по възможно най-
добрия  начин  —  до  голяма
степен благодарение на това, че
на  европейско  равнище  бяха
приети  бързи  и  решителни
действия:  задействахме  общата
клауза  за  дерогация  и
осигурихме  пълна  гъвкавост  по
отношение  на  правилата  за
фондовете  на  ЕС  и  държавната
помощ.  Но  е  и  вярно,  че  всяка
държава  членка  има  различно
фискално  пространство, поради
което използването на държавна
помощ е много различно.  Това,
което  започваме  да
наблюдаваме сега, е разместване
на  еднаквите  условия  на
конкуренция  в  рамките  на
нашия единен пазар. Ето защо, в
отговор,  трябва  да  подкрепяме
онези,  които  най-много  се
нуждаят  от  това  —  трябва  да
настояваме  за  инвестиции  и
реформи,  и  трябва  да  укрепим

нашите  икономики,  като  се
съсредоточим  върху  общите  ни
приоритети:  като  Европейския
зелен  пакт,  цифровизацията  и
устойчивостта.

И  тъй  като  става  дума  за
европейското  възстановяване  с
акцент  върху  европейските
приоритети,  от  съществено
значение  е  Европейският
парламент  да  играе  пълноценно
своята роля. За мен е очевидно, че
Парламентът  трябва  да  осигури
демократична отчетност  и да има
думата  по  целия  пакет  за
възстановяване  —  по  същия
начин, както за бюджета на ЕС. И
именно  оттук  започваме  днес.

Уважаеми  членове  на
Европейския  парламент,  Този
пакет за възстановяване се състои
от  две  части:  На  първо  място  —
европейският  бюджет  —  МФР,
която ви е добре известна. Второ
— и в допълнение към бюджета —
ще  има  инструмент  за
възстановяване, финансиран чрез
по-голям  таван.  Този  таван
определя максималния размер на
средствата,  които  Комисията
може  да  заема  на  капиталовите
пазари  с  гаранцията  на
държавите  членки.  И  още  по-
важно:  Всички  средства  за
възстановяване  ще  бъдат
предоставени чрез програмите на
ЕС.  Ето  защо  Европейският
парламент ще има думата за това
как  се  изразходват  средствата  за
възстановяване  по  същия  начин,
както  и  при  изразходването  на
средствата  по  МФР.

Сега: Къде отиват тези средства за
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възстановяване?  Те  ще  бъдат
използвани  в  три  направления.
Първото  ще  е  съсредоточено
върху  подкрепа  за  държавите
членки  да  се  възстановят  и  да
излязат от кризата по-силни. По-
голямата  част  от  средствата  ще
бъдат изразходвани в това първо
направление за нов инструмент за
възстановяване  и  устойчивост  -
създаден  да  финансира  ключови
публични инвестиции и реформи,
в  съответствие  с  нашите
европейски приоритети:  двойния
преход  към  неутрална  по
отношение  на  климата  и
цифровизирана  и  устойчива
Европа.

Това  ще  бъде  направено  в
рамките на европейския семестър.
Той ще бъде на разположение на
всички  държави  членки  —
независимо дали са в еврозоната
или не -  и ще бъде насочен към
тези  части на  Съюза,  които  бяха
засегнати  в  най-голяма  степен  и
когато нуждите от устойчивост са
най-големи. В рамките на първото
направление  Комисията  ще
предложи допълнителни средства
за  сближаване.  Това  ще  бъде
освен  обичайния  пакет  за
сближаване  в  рамките  на  МФР.

Тези  допълнителни  средства  ще
се  разпределят  въз  основа  на
сериозността  на  икономическите
и  социалните  последици  от
кризата.  Второто  направление  е
да се даде тласък на икономиката
и  да  се  помогнат  частните
инвестиции.  Вече  знаехме  преди
кризата,  че  се  нуждаем  и  от
големи  частни  инвестиции  в
ключови сектори и технологии: от

5G до изкуствения интелект,  от
чист водород до производство на
енергия  от  възобновяеми
източници в морето. Тази криза
само  увеличи  тази  нужда.  Ето
защо  ще  укрепим  InvestEU.

За първи път ще създадем и нов
инструмент  за  стратегически
инвестиции. Това ще помогне да
се  инвестира в  ключови вериги
за създаване на стойност, които
са  от  решаващо  значение  за
бъдещата  ни  устойчивост  и
стратегическа автономност, като
фармацевтичния сектор. Европа
трябва да е в състояние сама да
произвежда  лекарствени
продукти от критично значение.
Но за всичко това се нуждаем от
жизнеспособни  предприятия,  в
които да инвестираме. Ето защо
ще предложим и нов инструмент
за  платежоспособност.  Това  ще
помогне  да  се  отговори  на
нуждите от рекапитализация на
жизнеспособните  предприятия,
които  са  изложени  на  риск  в
резултат на мерките за изолация
—  където  и  да  се  намират  в
Европа.

И  накрая,  третият  стълб  се
отнася  до  извличането  на  най-
непосредствените  поуки  от
кризата.  През  последните
месеци видяхме какво  е  важно,
какво  работи  добре  и  какво
трябва  да  се  подобри.  Ще
укрепим  програмите,  които
доказаха  своята  стойност  по
време на кризата, като например
RescEU или „Хоризонт Европа“.
Ще  създадем  нова,  специална
здравна  програма.  И  ще  се
погрижим да сме в състояние да

подкрепяме  нашите  партньори
чрез  укрепване  на  нашите
инструменти  за  съседство,  за
сътрудничество  за  развитие  и
международно  сътрудничество  и
за  предприсъединителна  помощ.

Уважаеми  членове  на
Европейския  парламент,
накратко това е начинът, по който
ще  изглежда  инструментът  за
възстановяване. Той ще е насочен
към областите,  в  които има най-
голяма  нужда  и  най-голям
потенциал.  Инструментът  за
възстановяване  е  краткосрочен и
е  съсредоточен  върху  първите
години на възстановяването.  Той
ще  включва  безвъзмездни
средства  и  възможност  част  от
инвестициите  да  бъдат
извършени  по-рано,  още  през
тази  година,  като  се  използват
доказани модели на финансиране
въз  основа  на  национални
гаранции.

Инструментът  за  възстановяване
ще допълва трите важни защитни
мрежи,  договорени  от  лидерите
през април —програмата SURE и
финансирането  от  Европейската
инвестиционна  банка  и
Европейския  механизъм  за
стабилност.  Заедно  с  нашата
следваща  многогодишна
финансова  рамка  това  ще  бъде
амбициозният  отговор,  от  който
Европа  се  нуждае.

Отговор, който ще включва нови
собствени  ресурси,  от  които  се
нуждаем  в  нашия  бюджет  —
точно както предложи Комисията
през  2018  г.  Отговор,  който
отразява нашите общи ценности с
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механизъм  за  защита  на
върховенството  на  закона.
Отговор,  който  се  основава  на
необходимост,  но  е  ориентиран
към  бъдещето.  Това  засилва
солидарността  между  държавите
и  гражданите,  но  също  така
между  поколенията.  Рано  или
късно  нашите  учени  и
изследователи  ще  намерят
ваксина  срещу  коронавируса.
Срещу  изменението  на  климата
обаче  ваксина  няма.

Затова  сега  Европа  трябва  да
инвестира  в  едно  чисто  бъдеще.
Нашите  инвестиции  във
възстановяването имат цена и тя е
нарастващият дълг.  Ако обаче се
налага  да  увеличим  дълговете,
които ще изплащат нашите деца в
бъдеще,  най-малкото,  което
можем  да  направим,  е  да
инвестираме тези пари в тяхното
бъдеще.  Да  се  борим  с
изменението  на  климата  и  да
намалим  въздействието  върху
климата  вместо  да  го  увеличим
още  повече.  В  усилията  си  за
излизане от кризата не трябва да
се  връщаме  към  остарелите
модели, не трябва да инвестираме
в  икономиката  от  вчера.  Вместо
това трябва смело да използваме
възможността,  която  ни  се
предоставя,  за  да  изградим  една
модерна,  чиста  и  здрава
икономика,  която  ще  гарантира
поминъка  на  следващото
поколение.

Европейският  съюз  не  може  сам
да  разреши  всички  проблеми,
които  ни  завещава  кризата.  Ние
обаче  поемаме  нашата  част  от
отговорността,  като  днес

разпределяме  бремето  между
държавите  членки  и
едновременно  с  това
гарантираме,  че  това  огромно
усилие ще донесе полза и за по-
младите  поколения.  Това  е
нашата  задача  днес  и  аз  съм
убедена, че една единна Европа
може  да  се  справи.

Да живее Европа!"

Разрешава се
лечението на

пациенти с COVID-19 с
лекарствените

продукти
Hydroxychloroquine

Sulfate Tablets 100 mg
и Azithromycin

Dispersible Tablet 250
mg

14 Май 2020г.

Днес,  14  май,  здравният
министър  издаде  заповед,  с
която  разрешава  лечението  на
пациенти с COVID-19 в лечебни
заведения за болнична помощ с
лекарствените  продукти
Hydroxychloroquine  Sulfate
Tablets  100  mg  и  Azithromycin
Dispersible Tablet 250 mg.

За  целта  трябва  да  бъдат
спазвани  насоките  с
терапевтични  алгоритми,
изготвени  от  създадения  със
заповед  на  министър-
председателя  Медицински
съвет. Трябва да бъдат спазвани
и  препоръките  на  Световната
здравна  организация  и

Европейската  агенция  по
лекарствата.

Лечението  със  съответните
лекарствени  продукти  се
разрешава за срока на действие на
извънредната  епидемична
обстановка.

Болниците не могат да
поставят условие за

платен PCR-тест преди
преглед или прием на

пациент

15 Май 2020г.

PCR тест, заплатен от гражданите,
не може да бъде условие за прием
или консултация със специалист в
лечебни  заведения.  Всички
здравноосигурени  лица  имат
право  на  достъп  до  лечебни
заведения  за  оказване  на
болнична  помощ,  заплащана  от
НЗОК,  когато  диагностичната
и/или лечебната цел не може да
бъде  постигната  в  условията  на
извънболничната  помощ.
Гражданите  имат  право  да
изберат  лечебно  заведение,
сключило  договор  с  НЗОК  за
оказване на съответната болнична
помощ, на територията на цялата
страна. Приемът за диагностика и
лечение  (в  т.ч.  и  оперативно)  в
болнични условия се осъществява
въз  основа  на  здравословното
състояние  и  свързаните  с  него
индикации  за  болнично  лечение
и  не  трябва  да  бъде
възпрепятстван  от  въвеждане  на
други  предварителни  условия.
Извън  това,  по  време  на
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хоспитализацията  лечебните
заведения са задължени стриктно
да спазват мерките по превенция
и  контрол  на  инфекциите,
свързани  с  медицинското
обслужване.

Припомняме,  че  с  влезлите  в
сила от  24.04.2020 г. изменения в
Наредба  №  9  от  2019  г.  за
определяне на пакета от здравни
дейности, гарантиран от бюджета
на  Националната
здравноосигурителна каса,  НЗОК
заплаща  дейността  по
диагностика  на  COVID-19  чрез
извършването  на
високоспециализирано
изследване  „Полимеразна
верижна  реакция  (PCR)  за
доказване на COVID-19“.

Обръщаме  внимание,  че  към
момента  в  Министерството  на
здравеопазването  няма
постъпили  сигнали от  граждани,
на  които  им  е  поискано  да
заплатят  PCR  тест  за  COVID-19
като  условие  за  диагностика
и/или лечение.

Министерството  на
здравеопазването  се  обръща  към
всички  български  граждани  с
апел  своевременно  да  подават
сигнали  в  случаи  на  отказ  от
страна на лечебните заведения за
диагностика или лечение без PCR
тест.  По  всички  сигнали  за
нарушение  ще  бъдат  извършени
проверки  от  Изпълнителна
агенция „Медицински надзор“.

КЪМ ГЛАВНИЯ
ПРОКУРОР НА
РЕПУБЛИКА

БЪЛГАРИЯ БЕ
КОНСТИТУИРАН

ЕКСПЕРТЕН СЪВЕТ

15 Май 2020г.

С  оглед  осъществяване  на
конституционните  правомощия
на  главния  прокурор  на
Република  България  по  чл.126,
ал.2  от  Конституцията  на
Република  България  за
методическо  ръководство  върху
дейността на всички прокурори,
и  на  основание  чл.138,  т.1  във
вр.чл.136,  ал.5  от  Закона  за
съдебната  власт  се  създава
Експертен  съвет  към  главния
прокурор  на  Република
България.

Съветът  се  състои  от
представители  на  научната
общност  с  безспорен  опит  в
областта  на  правото  и  изявени
специалисти  в
правоприлагането  с  доказани
професионални  качества  и
авторитет.

Експертният съвет е в състав:

• Проф.  д.ю.н.  Васил
Мръчков  -  главен
прокурор  на  Народна
Република  България  в
периода 1987 - 1989 г.;

• Проф. д-р. Никола Филчев
- професор по наказателно
право; главен прокурор на
Р България в периода 1999
- 2006 г.; преподавател по

наказателно  право  в
Юридическия  факултет  на 
Университет за национално
и световно стопанство;

• Проф. д-р Момяна Гунева -
професор  по
наказателноправни  науки;
преподавател  и  програмен
координатор  на  съвета  по
публично  правни  науки  в
Бургаския  свободен
университет;  член  на
Правния  съвет  на
Президента;

• Проф.  д-р  Валери
Димитров  -  професор  по
административно  право  и
доктор по финансово право;
председател  на  Сметната
палата  за  периода  2005  -
2014  г.;  преподавател  по
финансово и банково право
в  Университет  за
национално  и  световно
стопанство;

• Проф. д.ю.н.  Георги Митов
-  доктор  на  юридическите
науки  и  професор  по
наказателнопроцесуално
право;  преподавател  в  СУ
„Св.  Климент  Охридски“  и
ВТУ  „Св.  Св.  Кирил  и
Методи“;  декан  на
Юридическия  факултет  на
ВТУ  „Св.  Св.  Кирил  и
Методи“;

• Проф.  д.ю.н.  Костадин
Бобев  -  професор  по
криминалистика  и  доктор
по  юридически  науки;
преподавател  в  Бургаски
свободен  университет  и
Югозападен  университет
„Неофит  Рилски“;
дългогодишен  директор  на
Научноизследователски
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институт  по
криминалистика  и
криминология;

• Проф.  д-р  Христина
Балабанова  -  професор  по
административно  право  и
административен  процес;
декан  на  Юридическия
факултет  на  Университета
за  национално  и  световно
стопанство;

• Проф. ик.н.  Гошо Петков -
доктор  по  психология,
доктор  на  науките,
преподавател  в  програми
на  специалност
„Национална  сигурност“;
преподавател  в
Университета  по
библиотекознание  и
информационни
технологии;

• Доц. д-р.  Ива Пушкарова -
специализирала  английско
и  европейско  право;
преподавател  в  СУ  „Св.
Климент  Охридски“  и
Академията  на  МВР  по
наказателноправни  науки;
преподавател  в
Националния  институт  по
правосъдие;  експерт  по
наказателно  право  и
правата  на  човека  към
Съвета  на  Европа,
Европейската  комисия,
специализирана  в
изготвянето  на  експертизи
на  ефективността  на
законодателството  и
правните  норми  в
Република България;

• Доц.  д-р  Маргарита
Златарева  -  съдия  в
Конституционния  съд  на
Република  България  в

периода  1997  -  2006;
доктор по право и доцент
по  граждански  процес,
специализирала банково и
конституционно  право;
преподавател  по
гражданско  процесуално
право;

• Проф.  д-р  Габриела
Белова  -  професор  по
международно  право  и
международни
отношения; зам. декан на
Правно  –  историческия
факултет  в  Югозападен
университет  „Неофит
Рилски“,  Благоевград;
ръководител  катедра
„Международно  право  и
международни
отношения“  при
Югозападен  университет
„Неофит  Рилски“,
Благоевград;
преподавател  по
Международно  публично
право  и  международни
спорове и конфликти;

• Гл.ас.  д-р  Павел
Смолички  -  доктор  по
право;  главен  асистент  в
Юридическия  факултет
при  Университета  по
национално  и
международно
стопанство,  катедра
„Наказателноправни
науки“;  преподавател  в
УНСС  по  наказателен
процес,  наказателно-
изпълнително  право  и
основи на правото;

• Гл. ас. д-р Ивайло Цонков
-  преподавател  по
наказателнопроцесуално
право  в  СУ  „Св.  Климент

Охридски“;  член  на
Консултативния  съвет  по
законодателството  към
Председателя  на  40-то
Народно събрание;

• Гл. ас. д-р Капка Георгиева
- доктор по право; съветник
в политическия кабинет на
зам.  министър-
председателя  по
правосъдна  реформа  и
борба  с  корупцията  в
периода  2017  -  2019;
директор  на  дирекция
„Отнемане  на  имущество,
придобито  от  престъпна
дейност“  в  Комисията  за
установяване на имущество,
придобито  от  престъпна
дейност,  в  периода  2006  -
2012;  преподавател  по
административно  право,
международно
административно  право  и
бежанско  право  в  СУ  „Св.
Климент Охридски“;

• Валери  Първанов  -  зам.  -
главен прокурор за периода
02.08.2006  - 17.01.2013 г.;

• Славка  Славова  -
дългогодишен  прокурор
във ВКП; заемала длъжност
-  завеждащ  отдел
„Административен“  във
ВКП;

• Георги  Илиев  -
дългогодишен  следовател
по дела от висок обществен
интерес  и  с  фактическа  и
правна  сложност;
изпълнявал  длъжност  -
ръководител  на  звеното  за
превенция и разследване на
терористични  актове  в
Национална  следствена
служба.
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• Румен  Киров  -  завеждащ
специализиран  отдел
„Стопански  престъпления“
–  Национална  следствена
служба;  завеждащ
специализиран  отдел
„Международно
сътрудничество, обучение и
разследване  трафика  на
хора  и  пране  на  пари“  в
периода 2007 - 2014.

БЪЛГАРИЯ ЩЕ ИСКА
УВЕЛИЧЕНИЕ НА

БЮДЖЕТА ПО
МЯРКАТА ЗА КОВИД 19

14 Май 2020г.

България  също  иска  увеличение
на  бюджета  на  хоризонталната
мярка COVID-19 с повече от 1 %,
като подкрепя предложението на
други страни-членки.  Това  заяви
министърът  на  земеделието,
храните  и  горите  Десислава
Танева  по  време  на
видеоконферентна  среща  на
министрите  на  земеделието  на
ЕК,  която  се  проведе  днес.  Тя
допълни,  че  чрез  извънредната
мярка  страната  ни  може  да
подкрепи  най-пострадалите  в
земеделския  сектор  след
приключване  на  реколтната
година  и  анализ.  „Поради  тази
причина  нашето  огромно
очакване е бързото приключване
на  процедурата  за  промяна  на
регламента  и  възможността  да
програмираме  мярка  COVID-19“,
изтъкна  българският  министър.
Тя  подчерта,  че  към  момента  в
България  се  прилагат  мерки  за

стимулиране  на
преработвателните предприятия
за  изкупуване  на  вече
реколтиращата  се  земеделска
продукция.  Министър  Танева
поясни, че  страната ни е готова
да  предложи  два  обективни
критерия за програмирането на
мярка COVID-19.

Десислава  Танева  благодари  на
ЕК за всички предприети мерки
и бързи действия, включително
и за  успешното  приключване  и
одобрение  на  шестата
нотификация на  Програмата  за
развитие  на  селските  райони
2014-2020 г. По думите й, всяка
страна-членка има едни и същи
проблеми,  но  различни
възможности  за  тяхното
решаване.  „Очакваме  ефект  от
всички предприети мерки, които
да доведат до обща подкрепа на
земеделските  стопани,  за  да
преодолеят  кризата“,  каза  още
тя.

Българският  министър  заяви
също,  че  България  подкрепя
предложението  и  за
допълнителна  подкрепа  в
секторите  „Животновъдство“  и
„Мляко“.  Тя  предложи
допълнителни  мерки  за
подкрепа  директно  на
производители  в  сектор
„Плодове  и  зеленчуци“.
Министърът  подчерта,  че  в
лозаро-винарския  сектор  също
имаме намерения и готовност да
предоставим  средства  на
гроздопроизводителите  и  ще
настояваме за предложението си
да  бъде  програмирана  подобна
мярка  на  Covid-19  и  в  тази
Програма.

По  отношение  на  сектор
„Рибарство и аквакултури“, който
също  е  сред  засегнатите  от
пандемията,  министър  Танева
изказа  благодарност  към  ЕК
относно  предложениято  на
България  да  се  подпомогнат
операторите в сектора. „Съгласно
действащите в момента правила в
България  остава  изключен
дребномащабният  крайбрежен
риболов.  Условието  за  120  дни
риболов  през  последните  две
години  ограничава  таргета  на
подкрепа.  Това  е  и  причината
страната  ни  да  поиска  да  няма
подобно  ограничение,  за  да
можем  да  подкрепим  и  още
засегнати  от  кризата”  каза  още
Десислава Танева.

ЙОРДАН ЦОНЕВ
ОГЛАВИ КОМИСИЯТА

ЗА КОНТРОЛ НА
ПАРИТЕ ЗА БОРБА С

КОРОНАВИРУСА

14 Май 2020г.

Депутатът  Йордан  Цонев  /ДПС/
ще  председателства  Временната
парламентарна  комисия  за
контрол над публичните средства
и  тяхното  разходване  при
преодоляване от коронавирусната
пандемия. В състава на комисията
са  10  члена,  излъчени  по
партийни  квоти  -  по  двама  от
съответната  парламентарно
представена партия. 

Ето и членовете на Комисията:
От  ГЕРБ  -  Мария  Илиева  и
Евгения  Ангелова

11-17 май 2020 г.                                    The News BG Reporter | Нюз БГ Репортер                                                  стр. 11

http://Www.newsbgreporter.com/


             www.newsbgreporter.com                       ОНЛАЙН ВЕСТНИК                       Дата: 11-17  май 2020 г.       

БСП  -  Румен  Гечев  и  Явор
Божанков
ДПС  -  Йордан  Цонев
/председател/  и  Адлен  Шевкед
 "Обединени  патриоти"  -  Калин
Поповски  и  Борис  Ячев
"Воля" -  Пламен Христов и Дора
Христова.

359 неправителствени
организации във вота

за членове на Съвета за
развитие на

гражданското общество

14 Май 2020г.

В 23.59 часа на 13 май приключи
електронното  гласуване  за  избор
на членове на първия у нас Съвет
за  развитие  на  гражданското
общество.  Одобрени  за  участие
във  вота  бяха  379
неправителствени организации, а
избирателната активност - 75%.
Участниците  в  избора  имаха
възможност  чрез  уеб  базираната
електронна  платформа
https://voting.government.bg  да
дадат  своя  глас  в  полза  на  14
организации,  включително  за
своята.  Изборната  комисия
одобри  за  кандидат-членове  на
Съвета  123  граждански
организации в обществена полза.

Най-много  гласове  да  излъчат
свой  представител  в  Съвета  за
развитие  на  гражданското
общество  получиха  Българският
център  за  нестопанско  право  –
178  гласа,  Българският
дарителски  форум  –  126,
„Работилница  за  граждански
инициативи“  –  108.  Останалите

неправителствени  организации,
класирани за състава на Съвета,
са  „Светът  на  Мария“,
„Български  фонд  за  жените“,
Сдружение  „Асоциация  на
европейските  журналисти  –
България“,  Фондация „Заедно в
час“,  Сдружение  „Български
червен  кръст“,  Българският
Хелзинкски комитет, „За нашите
деца“,  „Асоциация на парковете
в  България“,  „Българска
асоциация  за  алтернативен
туризъм“,  Асоциация
„Родители“,  „Карин  дом“.
Списъкът  на  гласувалите  и  на
класираните  организации  е
публичен  на  електронната
платформа.  Предстои
класираните  организации  да
излъчат  представителите  си  за
участие в Съвета. 

Съветът  за  развитие  на
гражданското  общество  е
консултативен  орган  към
Министерския съвет и се създава
на основание чл. 4 от Закона за
юридическите  лица  с
нестопанска  цел.  Съветът  има
функции  по  разработване  и
провеждане  на  политики  за
подкрепа  на  развитието  на
гражданското  общество  в
България. 

МИНИСТЕРСТВОТО
НА ТУРИЗМА С

ПРЕПОРЪКИ КЪМ
ЗАВЕДЕНИЯ И

ХОТЕЛИ
14 Май 2020г.

Министерството  на  туризма
публикува  указания  за
функциониране  на  местата  за

настаняване  и  заведения  за
хранене  и  развлечения  след
отмяна  на  извънредното
положение в Република България.
Те са утвърдени от министъра на
туризма  Николина  Ангелкова  и
одобрени  от  Министерството  на
здравеопазването.

Документът  се  базира  на
указанията от Министерството на
здравеопазването  според
правилата на Световната здравна
организация  и  Европейския
център за превенция и контрол на
заразите.

Сред общите правила се посочва,
че  ще  се  спазва  физическа
дистанция  от  минимум  1,5  м
между  хората.  Трябва  да  се
поставят  дозатори  с
дезинфектанти,  достъпни  за
гостите  и  служителите  в
различните  помещения  и  по-
специално на входовете, в зоната
на  рецепцията,  на  входа  на
асансьорите,  на  входа  на
откритите  площи  за  хранене  и
развлечения  и  в  преддверието
към санитарните  възли,  зоната  с
открит басейн и т.н.

В лоби пространствата местата за
сядане трябва да са на най-малко
1,5 м едно от друго. Групиране на
гостите във фоайето не се допуска.
Те  ще  трябва  да  спазват
дистанция при регистриране или
напускане  на  обекта.  Ползването
на  асансьорите  се  ограничава  до
минимален брой лица.

Изхранването на посетителите ще
се  осъществява само в  откритите
части  на  ресторантите  в  хотела
или на заведенията за хранене и
развлечения.  Допустимо  е
ползване  на  бюфет,  но  само  ако
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храната  е  подредена  зад
прозрачна  преграда  и
предоставянето й се  осъществява
от служител с маска и ръкавици.
Не се разрешава самообслужване
и  пряк  контакт  на  гостите  с
храната.      

Разполагането  на  масите  с  места
на  открито  ще  става  по  начин,
осигуряващ  разстояние  не  по-
малко от 1.5 м между тях и за не
повече от 4 лица на маса.

Според  указанията  е  разрешено
ползването  на  басейни  като
самостоятелни  обекти,  без
прилежащи други съоръжение за
СПА  процедури  и  развлечения.
Персоналът,  обслужващ  басейна,
съблюдава  спазването  на
правилата  за  безопасност  и
физическа  дистанция  между
посетителите  и  осигурява
стационарен  дезинфекционен
дозатор в зоната около басейна.

В  балнео-,  СПА  и  другите
аналогични  центрове,
прилежащи  към  местата  за
настаняване  или
самостоятелните, ще работят само
басейните,  включително  и  с
минерална  вода,  при  стриктно
спазване  на  санитарно-
хигиенните  норми.  Възможност
за пълно функциониране на тези
обекти  ще  има  след  промяна  на
заповедта  на  министъра  на
здравеопазването  според
епидемичната обстановка.

Проектът ще помогне на бизнеса
да се подготви максимално бързо
за летния сезон и за отваряне на
туристическите  обекти  след
извънредното  положение  у  нас.
Съдържанието е разделено на две
основни  части  –  мерки  за

изпълнение  от  персонала  и
мерки за спазване от страна на
туристите. Детайлно са описани
базовите функции, оборудването
и  обслужването  на  рецепциите,
лоби зоните, стаите за гости и за
персонал, местата за хранене, за
спорт,  за  развлечения,
конферентните зали и пр.

Конкретните  инструкции  са
насочени в четири направления:

1. Осигуряване безопасността на
служителите/персонала;

2.  Осигуряване  безопасност  и
сигурност за гостите в обектите;

3.  Превантивни  процедури  при
съмнение  за  коронавирусна
инфекция  от  служител  спрямо
друг служител;

4. Процедури, които трябва да се
спазват  при  съмнение  за
коронавирусна  инфекция  на
гост/гости.

Специален  акцент  е  поставен
върху  дезинфекционните
мероприятия  в  туристическите
обекти, както и на техническата
поддръжка  и  свързаното  с  нея
обслужване. 

Местата  за  настаняване  трябва
да  разполагат  с  помещение  за
изолация  при  необходимост,
като  се  посочва,  че  не  се
карантинират  обектите.
Указанията  ще  подлежат  на
развитие  според  промяната  на
антипандемичните  мерки  и
други обстоятелства, свързани с
разпространението на COVID-19
в страната.

Целите  на  документа  са
повишаване  безопасността  и
опазване  здравето  на

служителите  в  туризма, 
минимизиране  риска  от
заразяване  на  потребителите  на
туристически  услуги  и  други
външни  лица  (включително
доставчици),  спазване  на
физическото  дистанциране  и
намаляване на контактите в тези
обекти, както и координиране на
действията поради епидемичната
ситуация.

Документът  е  придружен  от  две
приложения  с  подробни
инструктажи  –  първото  е
Препоръки  за  служители,  а
второто  -  Препоръки  за
почистване  и  дезинфекция  на
помещения или конкретни зони в
обекта  в  случай  на  излагане  на
COVID-19.

От 14 май до 14 юни се
обявява извънредна

епидемична
обстановка на

територията на
страната

13 Май 2020г.

Министър-председателят  Бойко
Борисов  и  членовете  на
Министерския  съвет  проведоха
чрез  видеоконферентна  връзка
извънредно  правителствено
заседание. Прието  беше Решение
за  обявяване  на  извънредна
епидемична  обстановка,  считано
от 14 май 2020 г. до 14 юни 2020 г.

Пандемията  от  COVID-19
представлява  тежка  извънредна
ситуация,  свързана  с

11-17 май 2020 г.                                    The News BG Reporter | Нюз БГ Репортер                                                  стр. 13

http://Www.newsbgreporter.com/


             www.newsbgreporter.com                       ОНЛАЙН ВЕСТНИК                       Дата: 11-17  май 2020 г.       

общественото  здраве  в
национален  и  световен  мащаб  и
представлява  непосредствена
опасност за живота и здравето на
гражданите.  Заболяването
поставя  системата  на
общественото  здравеопазване  в
извънредна  ситуация,  в  която  е
необходима  и  изключително
важна своевременната реакция и
въвеждането  на  мерки  за  нама-
ляване  на  риска  от  раз-
пространение,  както  и  въз-
можността за  тяхната промяна и
адаптиране според новите научни
данни  за  заболяването  и
причинителя му.

След  извършена  от  главния
държавен  здравен  инспектор
оценка  на  съществуващия
епидемичен  риск  в  България  и
констатираната  непосредствена
опасност за живота и здравето на
гражданите,  са  налице
обстоятелствата,  обуславящи
министърът  на  здравеопазването
да  предложи  на  Министерския
съвет  обявяването  на
извънредната  епидемична
обстановка.

Министър  Ананиев  посочи,  че
 нова  мярка,  включена  в
заповедите,  е  разрешаване  на
трансплантациите.  Втората  е,
че вече  може  свободно  да  ходят
всички  в  градските  градини  и
паркове.

Посочи, че ако в продължение на
определен  период  от  време  има
високи  стойности  на
новозаболели,  ще  бъдат
предприети и обратните мерки.

Училищата и моловете няма да
функционират  до  второ  на-
реждане.

„Няма  да  има  разлика  между
чужденци, идващи в България, и
българи,  които  отиват  в  други
държави на почивка - 14-дневна
карантина ще има за всички. 

На  работодателите  се  пре-
поръчва  персоналът  им  да
работи  дистанционно,  докол-
кото е възможно. 

Прави се алгоритъм съвместно с
министерство  на  образованието
заотварянето  на  детските
градини с групи максимум 10-12
деца. 

От  15  май  започват  тре-
нировките,  а  от  5  юни  се
възстановява първенството  от
професионалния футбол, но без
публика.

На  среща  с  премиера  е  взето
решение  Националният
оперативен  щаб  да оповестява
данни  за  новите  случаи  на
коронавирус  само  сутрин,  а  не
както досега и вечер.

МЕРКИТЕ ЗА
ВЪЗСТАНОВЯВАНЕ

ТРЯБВА ДА СЕ
ЗАЛОЖАТ В НОВИЯ

БЮДЖЕТ НА ЕС

12 Май 2020г.

Епидемията  от  коронавируса
поставя тежки изпитания за ЕС
не  само  заради  загубените
човешки животи, но и от гледна
точка на икономическите щети.
Преди  разисквания  в

Парламента  за  промени  в
дългосрочния бюджет на ЕС след
2020  г.,  председателят  на
комисията по бюджети Йохан Ван
Овертфелд изрази  очаквания  за
“бавно  и  постепенно"  въз-
становяване  и  определи   про-
гнозите  за  спад  от  7,5  %  на
брутния  вътрешен  продукт  като
"умерени".

Според  белгийският  депутат  за
момента  все  още  е  трудно  да  се
каже  как  ще  се  развият  нещата:
“Дори  във  военно  време
икономическият  живот  не  е
спирал  така  внезапно.  Има
толкова  много  неясноти:  ще  се
повтори ли кризата?  Ще има ли
втори тур ограничителни мерки?
Какви ще бъдат  настроенията  на
инвеститорите и потребителите?".

От самото начало ЕС мобилизира
всички  налични  ресурси,  за  да
помогне  на  страните  членки  да
укрепят  системите  си  на
здравеопазване  и  да  намалят
социално  -  икономическите
последици  от пандемията. Що се
отнася  до  непосредственото
бъдеще,  Парламентът  настоява
за мащабен  пакет  от  мерки  за
възстановяване след
отминаването на кризата.

По думите на Ван Овертфелд този
пакет  трябва  да  бъде  част  от
следващия  дългосрочен  бюджет
на  ЕС,  който  се  подготвя  в
момента:  "Фондът  за
възстановяване  следва  да  бъде
значителен, но и да бъде част от
следващата  многогодишна
финансова рамка за 2021-2027 г.,
а не нещо отделно".
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Настоящият дългосрочен бюджет
приключва в края на декември и
затова  председателят  на
бюджетната комисия настоява, че
ЕС  трябва  да  се  подготви за
опасността  от  забавяне  на
следващата  финансова  рамка:
“Когато навлезем в юни, времето
за  одобрение  на  бюджета  и
прилагането му на практика става
малко,  а  спирането  на  текущите
програми  на  ЕС  ще  бъде  много
лошо  за  гражданите  и  за
репутацията на ЕС.”

Ван  Овертфелд  призова  другите
институции  да  не  пренебрегват
позицията  и  ролята  на
Парламента:  “Съгласието  на
Парламента  трябва  да  бъде
получено  и  това  съвсем  не  е
толкова сигурно,  колкото  беше с
приключващата  финансова
рамка,  така  че  Комисията  и
Съветът  следва  да  отчетат  към
какво  се  стреми  Парламентът.
Парламентът  е  загрижен  за
интересите на гражданите и иска
финансовата  рамка  и  фондът  за
възстановяване  да  бъдат
възможно най-добрият отговор на
тежката  криза,  която
наблюдаваме  и  която  ще  има
последици  за  много  години
напред".

По  повод  на  сравнения  на
мерките,  нужни  за
възстановяване  от  кризата,  със
следвоенния  план  Маршал,  г-н
Ван  Овертфелд  посочва:  “Към
този  момент,  предвид  на  това,
което  е  направено  от  Европа,  и

особено  ако  се  добави  фонд  за
възстановяване  в  размер  от
около  1  трилион  евро,  ние  ще
правим повече, отколкото плана
Маршал".

Очаква  се  скоро  Комисията  да
направи  конкретни
предложения  за  фонда  за
възстановяване,  но  вече  има
сериозни дискусии относно това
дали  помощта  от  ЕС  трябва  да
бъде под формата на заеми или
субсидии.  Председателят  на
бюджетната  комисия  призовава
за  намирането  на  компромис:
“Със  сигурност  трябва  да  има
солидарност  към  най-тежко
засегнатите страни, но трябва да
има  и  отговорност.  Пръскането
на  пари  никога  не  е  решение.
Голямото  предизвикателство  е
да се намери верният баланс".

Разискванията за пакет от мерки
за стимулиране на икономиката
идват  в  момент,  в  който  се
засилват  призивите  за
инвестиции  за  опазване  на
климата. Парламентът настоява,
че  климатичната
политика трябва  да  бъде  в
основата  на  възстановяването.
Според  г-н  Ван  Овертфелд
планът  на  Комисията  за Зелен
Пакт е  “начало”,  но  за  него
предложенията  са  “непълни  и
опасно  необезпечени  със
средства”.

Той  също  така  посочи,  че
политиките  за  земеделие  и
развитие  на  регионите,  които
получават  около  две  трети  от

бюджета на ЕС, имат значителен
потенциал за допринесат за една
по-"зелена" икономика. В същото
време  г-н  Овертфелд  подчерта
нуждата  от  засилване  на
устойчивостта на икономиката на
шокове като COVID-19: “В крайна
сметка е важно какво може да се
постигне  за  увеличаване  на
благосъстоянието  на  гражданите
на ЕС. Това е единственият важен
въпрос".

Парламентът  ще  гласува  тази
седмица  резолюция относно
следващия  дългосрочен  бюджет
на  ЕС.  Депутатите  настояват  за
запазване  на  ролята  на
Парламента  за  осигуряване  на
контрол и отчетност.

Очаква се да бъде приет и призив
към  Комисията  да  подготви
резервен план за бюджет на ЕС, в
случай че се забави одобряването
на  дългосрочния  бюджет.  Целта
би била да се предпазят от щети
земеделски стопани,  компании и
организации,  които  разчитат  на
европейско финансиране.

АНГЕЛКОВА ИСКА
СЪЗДАВАНЕ НА

ГАРАНЦИОНЕН ФОНД
ЗА ТУРИЗМА

11 Май 2020г.

Министърът  на  туризма
Николина  Ангелкова  проведе
работна среща с представителите
на  Обединение  “Бъдеще  за
туризма“  Георги Пасев  и  Свидна
Динева.  Бяха  обсъдени
проблемите в отрасъла, изправен
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пред  безпрецедентна  криза
заради  световната  пандемия  от
COVID-19.

Работим  активно  с  всички  в
туристическия  бранш,  позицията
ни е, че в сътрудничество можем
да се справим с безпрецедентната
криза,  а  за  това  са  нужни  общи
усилия и конструктивни решения.
Очертахме  конкретни области  за
съвместна  дейност,  за  да  можем
максимално бързо да съдействаме
на  бизнеса,  на  работещите  в
туризма  да  се  справят  с  тежката
ситуация,  за  да  се  гарантира
здравето  на  туристите,  съобщи
министър Ангелкова.

Една от сферите на двустранното
сътрудничество  е  дискусията  за
създаване на Гаранционен фонд в
туризма, който ще помогне да се
преодоляват  последиците  от
неосъществени  по  различни
причини  пакетни  пътувания  и
почивки.  Продължаваме
обсъждането  с  бранша  на  тази
тема, която бе инициирана преди
няколко години от нас, но тогава
не получи подкрепа от бизнеса в
сектора,  поясни  министър
Ангелкова.

Тя  запозна  събеседниците  си  с
предложените от Министерството
на  туризма  законодателни
промени за подкрепа на бранша,
свързани с  настоящата  критична
ситуация  в  туризма.  Важен
момент в тях е предложението да
се удължи до 12 месеца срокът за
възстановяване  от  туроператори
на  суми  на  туристите  заради
неосъществени  при  кризата
ваканции  и  почивки.  Идеята  бе

подкрепена  от  представителите
на  обединението,  в  което
участват  туроператори,
туристически  агенти,
собственици  на  места  за
настаняване  и  изхранване,
екскурзоводи  и  превозвачи.  Бе
постигната  договореност
експерти  на  “Бъдеще  за
туризма” да участват в различни
формати,  инициирани  от
министерството,  за  обсъждане
на важни за сектора въпроси.

ФЕНОВЕТЕ НА
"ЛЕВСКИ"

ОСИГУРИХА
ГОЛЯМАТА ЧАСТ ОТ

ПРИХОДИТЕ ЗА
ТИМА

11 Май 2020г.

Феновете  на  Левски  са
отговорни  за  88  процента  от
приходите на футболния клуб за
месеците  март,  април  и  май,
обявиха от клуба.
В цифрово изражение това са 1
718 374 от общо 1 955 735 лева,
постъпили в касата на "сините",
От  клуба  обявиха  във  фейсбук:
"За  по-малко  от  три  месеца
синята общност направи чудеса
от храброст и прослави за сетен
път любимия клуб по цял свят!
Уроците  по  любов  не  могат  да
бъдат описани с прости цифри и
сухи  факти,  но  статистиката  за
месеците  февруари,  март  и
април е повече от красноречива.
Приносът на привържениците е
впечатляващите 88 процента от
всички приходи за този период!

В  това  число  влизат  дарения,
артикули,  билети  и  абонаментни
карти.
Общите  приходи  на  клуба
възлизат  на  1  955  735  лева,  а
феновете са отговорни за 1 718 374
лева от тях.
Разходите възлизат на 2 242 925
лева  като  47  процента  са  за
заплати, осигуровки и данъци, 16
процента  разходи към НАП и 14
процента  организация  за
мачовете на първия отбор".
От  клуба  добавят,  че  скоро  в
дарителската  кампания  ще  бъде
включен и месечен абонамент.

БОИЛ БАНОВ:
ДЪРЖАВАТА ТРЯБВА

ДА Е ЕДИНСТВЕН
СОБСТВЕНИК НА

ЧЕРВЕНАТА КЪЩА
11 Май 2020г.

Националната  галерия,  която
стопанисва  къщата,  в  която  е
живял  и  творил  големият
български  скулптор  Андрей
Николов (1878 - 1959), има проект
за  създаване  на  музей  и  музеен
кът,  има  подготвени  експонати,
включително се снима и филм за
неговия живот и творчество. Това
каза  министърът  на  културата
Боил Банов в отговор на въпрос за
бъдещето  на  известния  в
столицата като „Червената къща“
имот на ул. „Любен Каравелов“ №
15.  Къщата  стана  обект  на
обществен  интерес  през
последните  дни  заради  опит  за
отдаването й под наем чрез обява
в сайт за недвижими имоти.
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Националната  галерия  не  е
подавала  тази  обява,  отдаването
под  наем  може  да  стане  само  в
съгласие  между  собствениците  и
чрез  публичен  търг,  обясни
министърът  на  културата.
Частният  съсобственик  няма
право да се разпорежда с ателието
и  разпореждането  с  публична
държавна  собственост  е
противозаконно,  допълни
министърът.  Той  обясни  цялата
история на имота през годините.
Държавата,  в  лицето  на
Националната  галерия,  става
собственик  на  имота  през  70-те
години  чрез  отчуждаване,
компенсации  и  като  получено
дарение  от  сина  на  скулптора.
През  2000  година  реституция
връща  част  от  имота  на  един  от
наследниците  на  твореца.  Затова
в  момента  частната  собственост
на сградата са първи надпартерен
етаж, 12/14-ти части от Голямото
ателие  на  скулптора  и  едната  от
избите. Държавата е стопанин на
2/14-ти  части  от  ателието  и
последния етаж от имота.

Въпреки  че  сградата  е  паметник
на  културата  и  публична
държавна  собственост,  това  не
дава право и на държавата да се
разпорежда  с  имота  и  създава
трудности  при  реализирането  на
плановете  на  институцията,
обясни  министър  Банов.  „Имаме
идеи и планове, но те не могат да
се  осъществят,  докато
собствеността  не  се  уточни“,
категоричен  е  той.  Няма  пречка
залите и стаите да бъдат музей, а
едновременно  с  това  там  да  се
провеждат  и  различни  събития,

организирани  от  Националната
галерия,  уточни  той.
Министърът  на  културата  се
обяви  категорично  против
отдаването на къщата под наем.
Според  него  единственият  й
реален  собственик  трябва  да  е
държавата.

Една  от  възможностите  за
решаването  на  казуса  е
откупуването на частния дял от
страна на държавата на пазарни
цени,  за  което  решение  трябва
да бъде получено съгласието на
двете  страни  -  на  частния
собственик и на държавата.

ДОПЪЛНИТЕЛНИ ПЕТ
МИЛИОНА ЛЕВА ЗА

ПОДКРЕПА НА СЕКТОРА

Допълнителни  5  милиона  лева
ще  бъдат  предоставени  от
правителството  на
Министерството  на  културата  в
подкрепа на сектора. Това обяви
министърът  на  културата  Боил
Банов  по  време  на
пресконференция  в
Министерския  съвет  днес,  11
май, посветена на новите мерки
в  областта  на  културата  и  на
изкуството. Средствата ще бъдат
насочени  към  творците  и
организациите  през  различни
програми – 2,800,000 лева чрез
програми на Министерството на
културата и 2,200,000 лева чрез
Национален  фонд  „Култура“
(НФК).

По програмите  за  създаване  на
нови  сценични  театрални,
музикални  и  танцови  проекти
ще  бъдат  насочени по  500 000
лева  за  всяка,  като  същият

размер средства са предвидени и
за  съвсем  нова  програма  в
областта на визуалните изкуства.
За  програмата  за
разпространение  на  вече  готов
музикален, танцов или театрален
продукт  е  предвиден  бюджет  от
800 000 лева.

Национален  фонд „Култура“  към
Министерството  на  културата  ще
бъде  отделно  захранен  с
допълнителни средства, в отговор
на  очакванията  за  структурна
подкрепа  от  страна  на
независимите  творци  и
организации  с  милион  и
половина  лева.  Целта  на
програмата  е  да  бъдат
подпомогнати  независимите
професионални  организации  в
областта  на  изкуството  и
културата  и  частни  творчески
пространства,  развиващи
дългосрочна  дейност.  Такива  са
малките  авторски  кина,  циркът,
пространства за изкуства, галерии
и други, уточни министърът. Още
700 000 лева чрез фонд „Култура“
са предвидени за малки грантове
за  отделни  артисти,  които
провокират с иновативно мислене
и  предлагат  начини  на  изява  на
културен продукт чрез интернет.

Отделно  от  допълнителните
средства  настоящият  бюджет  на
НФК  от  близо  2  милиона  лева  е
насочен  към  творците  чрез
съществуващите  програми,  част
от  които  вече  са  стартирали,
отбеляза  министър  Банов.  Той
припомни,  че  през  последните  3
години  Министерството  на
културата,  с  подкрепата  на
правителството,  всяка  година
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увеличава бюджета на Фонда с по
500  000  лева  и  от  структура  с
малко  средства  и  възможности
той  се  превърна  в  сериозен
инструмент  в  подкрепа  на
творците и културата в страната.

Продължават сесиите за разкопки
на  археолозите  и  тези  за
кинопроизводството,  уточни  още
министърът  на  културата  Боил
Банов.  „Няма  намаление  и
ощетяване  на  бюджетите  на
хората, занимаващи се с култура и
изкуство  в  нито  една  сфера“,
увери  министърът.  „Мерките
показват  грижата  на
правителството към целия сектор.
Това е междинен етап. Работим и
по  други  мерки,  които  ще  бъдат
приети  и  обявени  според
динамиката  на  ситуацията  в
Европа  и  у  нас“,  каза  още  той.
Министърът увери, че средствата
ще  се  отпускат  по  сериозни
критерии,  защото  е  важно
изкуството, което се подпомага от
държавата,  да  носи  своята
естетика.  Творците  в  същото
време  са  максимално  облекчени
откъм  условия  и  голяма  част  от
задължителните  до  момента
критерии са премахнати, като той
посочи  конкретно  отпадналото
изискване  за  процент  за
самоучастие от 10 % и увеличения
процент  за  административни
разходи до 35 %.

Министърът  припомни,  че
държавата пое пълна гаранция за
осигуряване  на  средствата  на
държавните  културни  институти
за  времето  на  извънредното
положение  и  до  6  месеца  след
него,  а  по  отношение  на

свободния  сектор  вече  работят
няколко  мерки  и  програми,
приети  за  най-засегнатите
творци на свободна практика.

От  днес  се  разрешават  и
посещенията в музеи на закрито,
галерии  и  библиотеки.
Позволява се и провеждането на
културни събития – концерти и
други  сценични  прояви  на
открито,  както  и  посещения  на
киносалони.  Условията  за
посещенията  на  културните
събития е  допустима заетост на
местата до 30% от максималния
им капацитет. Задължително е и
спазването  на  въведените
противоепидемични  мерки  и
препоръчителната  физическа
дистанция.

Предложенията  на  Минис-
терството  на  културата  са
регламентирани  в  заповед  на
министъра  на  здравеопазването
Кирил  Ананиев,  издадена  днес,
11  май.  Със  Заповед  №  РД-01-
256/11.05.2020  г.  можете  да  се
запознаете тук.

А  в  заповед  РД-01-
259/11.05.2020  г.  здравният
министър посочва, че в музеите,
галериите,  библиотеките  и
кината на закрито не трябва да
се  използват  климатични
инсталации. Със Заповед РД-01-
259/11.05.2020  г.  можете  да  се
запознаете тук.

„Това за нас са добри новини и
знак,  че  животът  започва  да
възвръща нормалния си ритъм,
както и знак за хората, работещи
в  тези  сфери,  и  за  зрителите,

обичащи културата и изкуството“,
коментира министърът.

Предстои  Министерството  на
културата да публикува указания
за  работа  на  културните
институти. „Всеки организатор на
събитие  или  директор  на
културен  институт  обаче  трябва
сам да намери формулата как да
работи  съобразно  мерките“,
уточни  министърът.  Сред  тези,  с
които  ръководителите  на
културни институти трябва да  се
съобразят,  са  разпределяне  на
посетителските  потоци  при
влизане  и  излизане,  по
отношение  на  продажбата  на
билети  на  каса,  разпределението
на зрителите в залите шахматно,
или  така,  че  да  се  спазват
санитарните изисквания и тези за
запълване на капацитета до 30 %
и  задължителното  носене  на
маски.  Помещенията  на  закрито
на галерии, музеи и кина, трябва
да  бъдат  редовно  третирани  с
дезинфектант и проветрявани.

Културни събития на закрито към
момента все още няма да се

провеждат, уточни министърът в
отговор на въпрос. Позволява се

на киносалоните да отворят,
защото работата им не е свързана

с представления на живо на
сцената, обясни той. Залите ще

бъдат отворени на по-късен етап,
тъй като рискът при тях е все още

сериозен. Наблюдаваме обста-
новката и ще решим кога и как,

уточни министър Банов.
____________________
Издател и Главен редактор: Иван Върбанов
Нюз БГ Репортер – онлайн медия и вестник
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